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Zapisnik 

Sa I (prvog) redovnog sastanka Komiteta za zajednice, održanog: 30.01.2024. 

Dnevni red 

1) Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice, 

2) Pregled skupštinskog materijala za I sednicu (prva), 

3) Eventualno. 

Miralem Rahte: Postovani clanovi Komiteta za Zajednice, predstavnici OSCE, svi prisutni gosti, 

otvaram 1 sastanak Komiteta za Zajednice za ovu godinu, pre samog pocetka ovog sastanak zelim 

da utvrdim da li imamo kvorum. Posto imamo. Da postavim pitanje da li su svi clanovi Komiteta 

za Zajednice dobili materijal u zakonski odredjeno vreme, preveden na vasim maternjem jezicima? 

Da li se nekoj javlja za rec u vezi dnevnog reda. Stavljam na glasanje usvajanje današnjeg 

predloženog dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. Pošto je usvojen dnevni red prelazimo na 

prvu tačku dnevnog reda.  

Tačka I - Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa prethodnih sastanaka 

g.Miralem Rahte – Da li se nekoj javlja za rec u vezi ove tacke dnevnog reda i zapisnika. Posto 

nema, stavljam na glasanje usvajanje ovu tacku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. 

Zaključujem da se usvaja ova tačka dnevnog reda. 

Tačka II - Razmatranje materijala Skupštine za 1 sednicu, 

g.Miralem Rahte – Materijal Skupstine ima 17 tacke, odmah prelazimo na drugu tacku dnevnog 

reda.  Zahtev za promenu imena ulice Hajdet u Haxhi Rrahmani. Ima li diskutanata? Posto 

nema.Koje za-, protiv-, uzdržani-. Pošto je usvojen dnevni red prelazimo na drugu tačku dnevnog 

reda.  

- U okviru ove tacke imamo Akcioni plan za radnu ravnopravnost, dajem rec Linditi Piraj 

Lindita Kozmaqi Piraj: Pozdrav predsjedavajući i sve prisutne! Imamo Lokalni akcioni plan za 

rodnu ravnopravnost 2024-2026, koji je pripremila Opština Dragaš, kao glavno sredstvo za 

sprovođenje javnih obaveza za rodnu ravnopravnost, gde se zasniva na Ustav i druge međunarodne 

i nacionalne zakonske instrumente. Počevši od Zakona o rodnoj ravnopravnosti, Programa o 
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rodnoj ravnopravnosti i instrumenata EU, fokusirali su se na ravnopravnost kao dio procesa 

integracije. Ovaj Plan je implementiran prema svim dobro predviđenim koracima, uz metodologiju 

rada koju je izradila Radna grupa. Radna grupa je pripremljena odlukom predsjedavajućeg, koju 

je predstavljalo 11 zvaničnika, počevši od Qamil Kollona, direktora finansija, koji je 

predsjedavajući ove grupe, da nastavi sa mnom, Adem Emin, Zeni Krasniqi, Ibrahim Gashi, 

Liridona Misinaj, Behar Brenoli, Uzair Hamza, Fitim Kurtishi, Salmira Usmeni i Mimoza Berisha. 

Svi ovi članovi ove Radne grupe, koji su različiti direktori i službenici iz različitih direkcija opštine 

Dragaš. Prvo je urađena analiza stanja, postojećih podataka i informacija, zatim smo definisali 

polja, održali nekoliko radionica, ciljevi su obuhvaćeni svi u nizu, takođe sa različitim 

aktivnostima i podaktivnostima, posebno za svaku oblast i za svaki cilj. Dok se nije pripremio dio 

budžeta, što je bio možda najduži i najvažniji proces, jer je zahtijevao vrijeme. Svaka aktivnost 

košta. Ovdje je vrijedno spomenuti i zahvaliti se direktoru finansija, g. Qamilu Kolloniju, na 

njegovoj posvećenosti i spremnosti da pripremi ovaj dokument. Ranije je Plan bio i na sajtu 

Opštine, ispoštovane su sve procedure, po metodologiji koju su pripremili saveti zajednica regiona 

Evrope. Važnu ulogu tokom pripremnog procesa imala je podrška i tehnička pomoć koju su pružile 

UN Women, preko dobro pripremljenog tima i međunarodnog konsultanta. Ovaj plan je praktično 

sredstvo za lociranje važnih nacionalnih i međunarodnih dokumenata koji se odnose na rodnu 

ravnopravnost. Riječ je o Planu sačinjenom kroz sveobuhvatan proces, sa sadržajem koji odražava 

dostignuća i izazove koji su bili za rodnu ravnopravnost, ali i odražava jasnu ulogu i odgovornosti 

neophodne za njihovo ispunjavanje kao opstine, kao i između lokalnih institucija, odnosno raznim 

organizacijama civilnog društva, međunarodnim, sa ciljem sprovođenja u praksi principa 

jednakosti za sve, žene i muškarce, mladiće i devojke, devojke i dečake, u svoj njihovoj različitosti 

u opštini Dragaš. Neću dugo, imate dokument i ranije na web stranici i naravno da ste ga dobili na 

vrijeme. Možda mogu samo da istaknem ciljeve, kako vam ne bih oduzimao vrijeme. Onda imate 

sve ovdje, sa aktivnostima, sa troškovima, sa svime. Ovaj plan ima četiri strateška cilja, uključujući 

specifične podciljeve, ali ova četiri strateška cilja su: Napredak u opštem okviru rodne 

ravnopravnosti, osnaživanje žena, mladih žena i djevojaka u svoj njihovoj različitosti. Kada kažem 

u svoj njihovoj raznolikosti, naravno da imate u vidu da se naša opština sastoji od dve ili više 

etničkih grupa, tako da smo pomenuli raznolikost uključivanjem ostalih zajednica koje žive u 

Dragašu, osim Albanaca; To je promocija ekonomskih, socijalnih i dostojanstvenih prava na 

zapošljavanje, kao i osnaživanje djevojaka, mladih žena i devojaka; Smanjenje rodnih nejednakosti 



3 
 

u obrazovanju, kulturi i sportu, za žene i muškarce, mlade žene i mlade ljude, djevojčice i dječake, 

u svoj njihovoj različitosti; i Promocija seksualnog i reproduktivnog zdravlja i prava. Kao što sam 

rekla, to su četiri strateška cilja, tu su i konkretni ciljevi i predviđene aktivnosti, koje su takođe 

predvidjene. Ovdje, ono što sam htela da istaknem, važnu ulogu u realizaciji ovog Plana – uvek 

razgovaramo pod pretpostavkom da će biti odobren – u rešavanju rodnih pitanja na lokalnom 

nivou, važnu ulogu ima i Grupa poslanica, koja može stalno lobirati za obezbjeđivanje sredstava i 

realizaciju aktivnosti predviđenih ovim Planom. U nastavku, sve lokalne institucije, uključujući i 

nevladine organizacije kao partnere za implementaciju konkretnih mjera i akcija ovog Plana. Oni 

su takođe važni posebno za postizanje željenih rezultata u napretku ka ravnopravnosti. 

Međunarodne organizacije takođe igraju važnu ulogu, kroz svoju finansijsku i tehničku podršku, 

u sprovođenju ovih mjera definisanih ovim Planom. Ovo je bio kratak sažetak koji sam mislila 

podijeliti s vama. Inače imate materijal, ako je nešto nejasno, osim mene tu je i direktor finansija, 

sutra vjerujem da su tu svi ti direktori koji pripadaju oblastima i ciljevima ovog plana, jer ovo je 

opštinski plan. za rodnu ravnopravnost, to nije samo plan službenika za rodnu ravnopravnost. 

Hvala! 

Samidin Xheladini: Postovani prisutni, sve vas pozdravljam! Hteo sam da vam postavim pitanje, 

danas ste ovde obradili neke teme. Dali ste nam neka objašnjenja, ali nemamo ni iznose u 

materijalu. Iznosi se ne pominju, što je takođe veoma važno ko finansira. Vidio sam ih u materijalu, 

ali je dobro da vi kao službeno lice detaljnije opišete i Odboru i Skupštini, da ne bih ostavili 

nedoumicu. I, između ostalog, dobro je da zvanično sumirate dosadašnje troškove, dobro je, jer ja 

– ima i onih koji kažu da Kancelarija za ravnopravnost polova sumnjaju da je u prošlosti 

zloupotrebila sredstva. Ne za ovaj mandat, nego za protekle mandate. Dobro je da pred Skupštinom 

date izvještaje o troškovima svih aktivnosti, podebljanim crtama, jer smo mi uvijek glasali te 

planove i sada treba djelovati. Da bi stekli povjerenje, dobro je imati sveobuhvatan izvještaj, u 

krupnim redovima, o prošlosti, jer su to govorili ljudi koji su kompetentni, da budem iskren, 

govorili su prije dvije godine, a oni su ovdje prisutni. Hvala! 

Lindita Kozmaqi Piraj: Prvo, Samidin, za pojašnjenje Plana je plan koji rezultira troškovnikom 

od milion 800 hiljada i nešto, uključujući i ukupan iznos subvencija, grantova za sajmove. Kad 

kažem subvencije, tu su uključene poljoprivredne subvencije, subvencije za obrazovanje, 

stipendije, zdravstvene subvencije. Nije bilo moguće da ekspert podijeli ove troskove zasebno, 
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kada nije bilo plana i izvještaja koliko je potrošeno konkretno za žene. Zatim je sa sajta uzet ceo 

iznos, ukupan iznos, a na to su dodane da se u okviru onih posle odvijaju i aktivnosti koje se 

provode za ženska prava. Ovo je takođe povećalo ovaj ukupni trošak. Između ostalog, ovdje je, 

prema stručnoj i najnovijoj metodologiji koja je zasnovana na Evropskoj povelji, izračunat i ljudski 

kapacitet. Na primjer, tri službenika su potrebna za aktivnost: ja, službenik za zajednice, 

obrazovanje, itd. Ova aktivnost se sprovodi sa ova tri službenika. Koliko dana? Za pet dana se 

dijeli sa iznosom plaće koju primamo. Odnosno, mi smo već u procesu rada, plaćeni smo, ali se tu 

izvlači i dnevni trošak. Nije dodatno, ali već proračunato, ovo je i podiglo cijenu ovog Plana, ovih 

aktivnosti. Osim toga, sale predviđene za razne sastanke, za treninge, za aktivnosti, škole, domove 

kulture, sve je to ovaj konsultant koštao i stavio ovdje. Oni nisu dodatna investicija, mi ih imamo, 

mi ih posjedujemo, ali ovdje su pokrenuli ovo pitanje budžeta ovog Plana. Ovo je pojašnjenje koje 

imam. Štaviše, detaljnije može da razjasni direktor finansija, koji je direktno učestvovao i koji je 

stručnjak za tu oblast. Ovo je bilo prvo, za detalje imate materijal. Do sutra, koga zanima, može 

pročitati, vrlo je lako razlučiti o čemu se radi. Toliko je podijeljeno za ovaj cilj, tako za ovo, tako 

za ovaj cilj. To su troškovi cijele općine, infrastrukturni i sve. Na kraju ovdje, 720 je trošak koji 

pokriva donator, a obuka će uskoro doći. A 54 hiljade i nešto od ukupnog iznosa očekuje finansijski 

prilog od internacionalaca, od donatora u ovom slučaju. Što se tiče drugog pitanja, o prijavama i 

zloupotrebama, ne pričajte sa nagađanjima, ovaj je to rekao, onaj je rekao, neko ko zna posao je 

rekao a nije rekao, kazite konkretno, izrazite žalbu, to je institucije koje su me ocjenjivale, moji 

pretpostavljeni su ocjenjivali moje planove, moje izvještaje. Službenik sa zahtjevima balansira 

budžet, službenik nema svoj lični budžet, zahtjev odobrava gradonačelnik, odgovaram direktno 

gradonačelniku kao službenik, balansiram aktivnosti. Ne možemo očima vidjeti sredstva, kao što 

znaju oni koji poznaju oblast finansija. Oni koji uopšte ne poznaju finansije mogu da razgovaraju 

sa mnom, čak i da pričaju u vazduhu i iznose nagađanja. To je njihovo pravo. Moje pravo da dam 

ovaj odgovor je sljedeće: da Lindita nije direktno vezana za finansije, Lindita nije direktor, nema 

svoje finansije, Lindita obavlja bilo kakvu djelatnost na zahtjev. I, ako zahtjev bude odobren, 

izvršim neku aktivnost, dam nekome ručak, kako se desilo, održim obuku ili napravim brošuru 

putem tendera. Skoro većina aktivnosti koje je Lindita sprovodila u opštini Dragaš uvek je bila u 

saradnji sa donatorima, gde ja radim posao, oni se bave novcem a Lindita ih ne vidi. Ovo je nešto 

sasvim... osim što ovako pričam, izvini, ovo je neko rekao, ko nema veze, i ne snalazi se sa 

finansijama i skupštinom. Inače, ovo nema osnova. 
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Nedžmidin Sejdilar: Pozdrav svima, gospođo Piraj, ono što je gospodin Xheladini postavio 

pitanje takođe i mene zanima, a to je kolika će biti ukupna suma koja će koštati građane ove 

opštine. Ako možete da dođete i bez potrebe da se pravdate jer vas niko optužio za fondove. Vi ste 

potrošili vreme na pravdabnja i to da nemate dodira sa novcem a nijedan od nas vam takvo pitanje 

nije piostavio. Mene konkretno interesuje samo ako možete da nam kažete kolika će biti ukupna 

suma novca koja će koštati naše građane. Da li je to 100, 150,000 samo total da nam kažete koliko 

će ova strategija koštati. 

Lindita Kozmaqi Piraj: Gospodine Sejdilar, još jednom sam rekla, ja se ne branim, ja sam 

ponovila da nisam rekla da se branim. Gospodin Samidini mi je postavio pitanje, ja sam 

odgovorila. Toliko toga je tu, što imate ispred sebe, to se odvija, tj. Idite direktno na aktivnosti, 

ukupno je to sto tu stoji. Međutim, konkretno za svaku aktivnost možete otići da vidite koliko 

opština - 500 evra, koji procenat daje neko drugi, donator, koliko opština daje. Ima specifičnosti, 

sala kosta toliko I toliko, plata funkcionera toliko I toliko, opština daje toliko I toliko. Ovako je 

išla računica konsultanta, plan nije samo moj. Plan nije samo naš. Plan pripada Opštini, ali zašto 

se baš odnosi na rodnu ravnopravnost, tu sam da dam potpuno pojašnjenje. Međutim, za 

imenovane direkcije, kao što sam ranije rekla, odgovorni su svi direktori i nadam se da su sutra tu, 

čak i ako svako od vas ima nešto, u zdravstvu, obrazovanju, kulturi, mogu im direktno odgovoriti. 

Za više raznih detalja, rekla sam, direktor je tu, može vam dati odgovore. Toliko znam, toliko 

znam, toliko sam radila, imam toliko kompetencija, toliko i govorim. 

Miralem Rahte: Zahvaljujem se. Ne vidim uopšte razlog za ovakvu raspravu na Komitetu za 

zajednice, ovo je akcioni plan, a vi postavljate pitanja za budžet tako da prekidam ovu diskusiju i 

stavljam ovu tačku dnevnog reda na izglasavanje. Ko je za, protiv, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda Formiranje Komisije za žalbe za davanje na 

kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine, dali se neko javlja za reč. Da li se nekoj javlja 

za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, 

uzdržani. Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine O-70604014-10-3-2-0 KZ Dragaš (Venezia), Da li se nekoj javlja za 

rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, 

uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine O-70604014-10-3-2-0 KZ Dragaš, Da li se 
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nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine O-70604014-10-3-1-0 KZ Dragaš (advokatska kancelarija–bivša Pro 

Credit Banka), Da li se nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku 

dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine O-70604014-10-3-1-0 KZ Dragaš Da li se 

nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine O-70604014-10-2-2-0 KZ Dragaš (lokal naspram hotela "MEKA"), 

Da li se nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. 

Koje za-, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine O-70604014-10-2-2-0 KZ Dragaš, Da li se 

nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine P-70604014-00771-0 KZ Dragaš (Bife u Domu kulture-dosadašnji 

naziv “Montana”), Da li se nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu 

tačku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine P-70604014-00771-0 KZ Dragaš, Da li se 

nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine P-70604014-00905-1 KZ Dragaš (Parking i zelena pijaca), Da li se 

nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine P- P-70604014-00905-1 KZ Dragaš, Da li 

se nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje 

za-, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o davanju na kratkoročno korišćenje 

nepokretne imovine opštine P-70604014-00782-2 KZ Dragaš (Parking kod Suda - Dragaš), Da li 

se nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje 

za-, protiv-, uzdržani. 

- Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda: Predlog odluke o formiranju komisije za ocenu ponuda 

za kratkoročno korišćenje nepokretne imovine opštine P-70604014-00782-2 KZ Dragaš, Da li se 
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nekoj javlja za rec u vezi tačke. Stavljam na glasanje usvajanje ovu tačku dnevnog reda. Koje za-

, protiv-, uzdržani. 

 

Treća tačka dnevnog reda 

Miralem Rahte: Da li ima drugih diskutanata. Da li ima zahteva poslatih Komitetu. Da li se nekoj 

javlja za rec u vezi tačke. 

Nedžmidin Sejdilar: Suludo je ovde razgovarati uopšte. Iako ste uzurpirali tu poziciju počeli ste 

da ove sednice ka na sednicama Kim Dyo Una. Vi ovde služite vlastima da zabranite nama da 

postavimo bilo kakvo pitanje ili kada postavimo pitanje gde se vlast nadje u tesnacu i nema 

odgovora, vi morate da prekinete diskusiju. Tako ste uradili pre par meseca kada sam g.Koloniju 

postavio sustinska pitanja o vodovodu. Ja sam se javio samo zbog Zapisnika, da ne kažu bili su tu 

samo da aminuju, ako iko ovo bude ikada čitao. 

Miralem Rahte: Da li ima drugih diskutanata. Pošto nema ovim zatvaram današnje zasedanje 

ovog Komiteta. Hvala vam.  

Predsedavajući KZ-a 

Miralem Rahte 

 

 

 

 

 

 


